
В края на миналия месец 
две събития привлякоха 
вниманието на политическите 
анализатори: срещата в град 
Хуаншан между външните 
министри на Китай и Русия 
и ясната позиция на КНР 
по въпроса за Украйна, 
изразена от първия дипломат 
на страната Уан И на третия 
висок международен форум.

По време на диалога в 
Хуаншан първият дипломат 
на Русия Сергей Лавров 
запозна колегата си с развоя 
на преговорите Русия – 
Украйна, като  подчерта, че 
„страната му е ангажирана с 
деескалация на напрежението 
и продължава да води мирни 
преговори с Киев“. 

На 31 март дипломат  
№1 на Китай – Уан И, след 
третата срещата на външните 
министри на съседните на 
Афганистан страни изясни 
позициите на КНР по 
въпроса за Украйна, от които 
официален „Пекин няма да 
отстъпи“.

Кратко и ясно 
формулирани, те изразяват 
следното: първо, Китай 
настоява за насърчаване 
на преговорите за мир в 
правилната посока. Второ, 
КНР е за опазване на 
основните принципи в 
международните отношения. 
Трето, Пекин е твърдо против 
възраждането на манталитета 
от годините на Студената 
война и четвърто, огромната 
страна се обявява в защита 
на законните права и 
интереси на всички държави. 

Тук е мястото да 
припомним и думите на 
председателя Си Дзинпин, 
казани неотдавна, че 
„Международната общност 
трябва  да създава условия 
и за руско-украинския 
преговорен процес, и за 
политическо споразумение, а 
не да налива масло в огъня“. 

Мъдростта и миролюбието 
на Изтока, които няма да 
престанат да ни впечатляват!

Петър ГЕРАСИМОВ
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Китай допринася с 25%  
за глобалния икономически 
растеж през 2021 г.
I стр. 7

2Китай и ЕС трябва да 
бъдат стабилизиращи 
фактори
На 1 април чрез видеовръзка 
китайският председател 
Си Дзинпин се срещна с 
председателя на Европейския 
съвет Шарл Мишел и 
председателката на Европейската 
комисия Урсула фон oер Лайен.

Непрекъснат растеж за 
китайската икономика
Макроикономика, недвижими 
имоти, китайски концептуални 
акции – това са все теми, които 
привличат силно вниманието на 
пазара. Те бяха обсъдени на 
специално заседание на Комисията 
за финансова стабилност към 
Държавния съвет. 
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Традиционната култура  
и метавселената
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В Съчуан започна розоберът

Технологични гиганти и  
въглеродният неутралитет
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новини

Китай – Азербайджан 

Мирните 
преговори между 
Русия и Украйна

а 29 март в Тур-
ция приключи-
ха преговорите 
между Русия и 
Украйна. Спо-
ред съобщение 

на турския външен минис-
тър Мевлют Чавушоглу, 
този кръг преговори е по-
стигнал най-голям напре-
дък досега. Ръководителят 
на руската делегация Вла-
димир Медински изтъкна, 
че мирът ще дойде по-ра-
но, ако двете страни се 
движат бързо по работата 
върху договора и постиг-
нат взаимен компромис. 
Член на украинската деле-
гация каза, че основният 
документ за срещата меж-
ду двамата президенти е 
подготвен.

Според съответните 
сведения в този кръг пре-
говори са достигнати реди-
ца пробиви, включително 
траен неутралитет на Ук-
райна, отказ от присъеди-
няването си към военни 
съюзи, както и Русия не 
се противопоставя на при-
съединяването на Украй-
на в ЕС и ще предприеме 

стъпки за деескалация 
на конфликта с Украйна. 
Междувременно се очак-
ва двамата държавни гла-
ви да се срещнат. След пет- 
те кръга мирни преговори 
двете страни постигнаха 
трудно спечелени положи-
телни резултати. Това по-
казва желанието на Русия 
и Украйна да спрат кон-
фликта и успешното по-
средничество на междуна-
родната общност в прего-
ворите. След повече от ме-
сец на военни сблъсъци и 
двете страни платиха не-
малка цена и трябва да се 
върнат на пътя на полити-
ческото уреждане.

С новината за напре-
дъка на мирните прего-
вори между Русия и Ук-
райна основните фондови 
индекси в Европа и САЩ 
рязко се повишиха. Това 
показва, че международ-
ната общност е щастлива 
да види подобряването на 
ситуацията. Въпреки това 
САЩ, инициаторът на ук-
раинската криза, реагира-
ха безразлично или дори 
песимистично.

Н

Китай и ЕС трябва да бъдат 
стабилизиращи фактори

Поздравителни адреси 

а 1 април чрез 
видеовръзка ки-
тайският предсе-
дател Си Дзин- 
пин се срещна с 
председателя на 

Европейския съвет Шарл 
Мишел и председателката 
на Европейската комисия 
Урсула фон дер Лайен.

Си Дзинпин посочи, че 
на фона на продължаваща-
та пандемия и избухването 
на украинската криза Ки-
тай и ЕС, като двете основ-
ни сили два големи паза-
ра и две големи цивилиза-
ции, трябва да играят гра-
дивна роля в поддържане-
то на световния мир и раз-
витие и да бъдат стабили-
зиращи фактори.

Предизвикателствата и  
проблемите се решават 

а 2 април пред-
седателят на Ки-
тай Си Дзинпин 
и президентът 
на Азербайджан 
Илхам Алиев 

размениха поздравителни 
адреси по случай 30-годиш-
нината от установяването на 
дипломатически отношения 
между двете страни.

Си Дзинпин посочи, че 
Китай и Азербайджан са 
традиционни партньори. 
От установяването на ди-
пломатически отношения 
преди 30 години двустран-
ните отношения се развиват 
стабилно. Си Дзинпин под-
черта също, че е готов да 
работи заедно с президента 
Алиев за повече резултати 
в различни области, което 
ще бъде от полза за двете 

Н

Н

Среща на външните министри на 
съседните страни на Афганистан

а 31 март чле-
нът на Държав-
ния съвет и ки-
тайски външен 
министър Уан 
И води третата 

среща на външните мини-
стри на съседните страни 
на Афганистан.

В началото на срещата 
той прочете писмено обръ-
щение на китайския пред-
седател Си Дзинпин и по-
сле произнесе реч от име-
то на китайската страна.

Уан И заяви, че Аф-
ганистан е пред истори-
чески кръстопът. Затова 
трябва да се създаде ме-
ханизъм за координация и 

сътрудничество между съ-
седните страни на Афганис-
тан, да се затвърди поли-
тическото единодушие за 

справяне чрез сътрудни-
чество и се отрази духът на 
добросъседството и взаим-
ното помагане. 

Н

единствено чрез сътруд-
ничество и координация. 
Китай поддържа стабил-
на и последователна по-
литика спрямо ЕС, заяви 
Си Дзинпин, като изрази 
надежда, че Европейският 

съюз ще има самостоятелно 
разбиране към Китай, ще 
следва независима полити-
ка спрямо Китай и ще се 
стреми към стабилност на 
отношенията с Китай в дъл-
госрочен план.

страни и двата народа.
В своя поздравителен ад-

рес Алиев посочи, че от-
ношенията между Азер-
байджан и Китай се раз-
виват на основата на вза-
имно доверие. Сътрудни-
чеството на високо ниво е 
взаимноизгодно, особено в 
политиката, икономиката 

и търговията. „Резултатите 
от многостранното сътруд-
ничество също са ползот-
ворни“, посочи той. Азер-
байджан подкрепя иници-
ативата „Един пояс, един 
път“ и вярва, че традицион-
ното приятелство с Китай 
ще продължи да се задъл-
бочава.

Китай отчита дефицит 
в международната 
търговия с услуги

итай продъл-
жава да отчи-
та дефицит в 
международна- 
та търговия с  
услуги през пър- 

вите два месеца на 2022 г.,  
показаха наскоро данни 
те на Държавното валут-
но управление.

Китайският износ в 
сектора се равнява на 
411 милиарда юана (64,6 
милиарда щатски долара) 
за периода януари-февру-
ари, докато вносът е бил 
485,9 милиарда юана, съз-
давайки дефицит от 74,9 
милиарда юана.

За разлика от търго- 
вията със стоки, тази с 
услуги се отнася до про-
дажбата и доставката на 
нематериални продукти 
като транспорт, туризъм, 
телекомуникации, строи-
телство, реклама, компю-
търни технологии, счето-
водство и др. През първи-
те два месеца Китай от-
беляза излишък от 548,3 
милиарда юана в между-
народната търговия със 
стоки. Общата междуна-
родна търговия със стоки 
и услуги възлиза на 6,81 
трилиона юана, или 15% 
ръст на годишна база.

К
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习近平总书记指出：“一
个有希望的民族不能没有
英雄，一个有前途的国家
不能没有先锋。”党的十八
大以来，以习近平同志为核
心的党中央高度重视英雄
和烈士的褒扬工作，大力弘
扬英烈事迹和精神，传承
红色基因，筑牢精神支柱，
为实现中华民族伟大复兴
的中国梦积蓄磅礴力量。

又是一年清明时，在一
座座纪念碑下、一处处烈
士墓前，人们通过多种形
式缅怀英雄先烈，传承红
色基因，汇聚奋进力量。

铭记历史、缅怀英烈，
一直是习近平总书记情之
所牵、行之所至。党的十八
大以来，总书记红色足迹
遍及大江南北，从瞻仰革
命圣地、红色旧址、革命历
史纪念地，到每年带领党
和国家领导人，同各届代
表一起在天安门广场向人
民英雄敬献花篮。一个个
深深地鞠躬，一次次深情
地凝视，凝结着人民领袖
对英烈的无限追思和深切
缅怀。

习近平总书记指出，对
一切为国家、为民族、为和
平付出宝贵生命的人们，
不管时代怎样变化，我们
都要永远铭记他们的牺牲
和奉献。据不完全统计，近
代以来，中国已有2000万
名烈士为国捐躯，他们为
了争取民族独立和人民解
放，实现国家富强和人民
幸福，促进世界和平和人
类进步而毕生奋斗、英勇
献身，他们的功勋彪炳史
册，精神永垂不朽。党和国
家从来没有忘记这些为祖

弘扬英烈精神 汇聚复兴伟力

排练节目迎接“三月三”
4月1日，演员在广西南宁方特东盟神画乐园排练

节目。
随着“三月三”的临近，广西南宁各旅游景点精心

准备，将为游人带来丰富多彩的文化大餐。

国为人民抛头颅洒热血的
英烈们。

党的十八大以来，以习
近平同志为核心的党中央
高度重视英雄和烈士的褒
扬工作。2014年，中国通过
立法确定了中国人民抗日
战争胜利纪念日、烈士纪
念日；2015年，印发了《关
于建立健全党和国家功勋
荣誉表彰制度的意见》，
通过了《中华人民共和国
国家勋章和国家荣誉称号
法》；2018年，《中华人民
共和国英雄烈士保护法》
正式施行；今年，《关于加
强新时代烈士褒扬工作的
意见》出台。

党的十八大以来，中国
不断完善英烈褒扬政策、
加强烈士纪念设施建设和
保护、大力弘扬英烈事迹
和精神。从迎接志愿军烈
士遗骸回家、到红军烈士
遗骸收殓保护，在习近平总
书记的引领下，铭记英雄、

捍卫英雄、学习英雄、关爱
英雄正成为社会风尚。

崇尚英雄才会产生英
雄，争做英雄才能英雄辈
出。习近平总书记指出，和
平年代同样需要英雄情
怀。在脱贫攻坚中，1800
多名同志将生命定格在奋
进全面小康的征程上，生
动诠释了共产党人的初心
使命。从抗击新冠肺炎疫
情到抗洪一线，从维护国
家安全、领土完整到守护
人民生命财产安全，和平
年代牺牲在岗位上的英烈
们，用他们不灭的理想和
信念，筑起了新时代的精
神丰碑。

纪念是为了更好地前
行，缅怀是为了更好地奋
进。每一次对历史的回望
都是为了新的出发。英雄
的事迹和精神必将激励无
数中华儿女为实现中华民
族伟大复兴的中国梦汇聚
起磅礴的力量。

抢农时 提品质 春管春播有力推进

中国裁军大使：在禁止生物
武器方面美国理应作出表

率有力推进

央 视网消息（新闻联
播）：眼下，北方冬小麦已
全部返青，南方早稻栽插
大面积展开，春管春播进
入关键时期。全国上下抢
农时、提品质，春管春播有
力推进。

最新农情调度显示，西
南冬小麦开始抽穗，江淮
正在拔节孕穗，黄淮海开
始拔节，迎来增产最关键
时期。

山东加大投入强化水肥
管理，力促全省6000多万
亩小麦转化升级、拔节分
蘖。聊城茌平重点推广水
肥一体化喷灌集成技术，
有效提高了水肥利用率。

今年，冬小麦面积超过
3.3亿亩。由于苗情复杂，
全国上下采取超常举措促
弱苗转壮，目前，苗情向
好，一二类苗达85.9%，比
冬前增加15.6个百分点。

眼下，南方早稻育秧接
近尾声，栽插过两成。

新华社日内瓦4月5日
电  中国特命全权裁军事
务大使李松4日率团出席
在日内瓦举行的《禁止生
物武器公约》第九次审议
大会第二次筹备会议。他
指出，在切实履行《禁止
生物武器公约》各项义务
方面，美国理应作表率，
不能成为例外。

李松说，《禁止生物武
器公约》是全球生物安全
治理的基石。在公约开放
签署50周年之际，各国既
要充分肯定公约在防范生
物安全威胁、促进生物科
技和平利用等方面发挥的
重要作用，也要直面威胁
和挑战，通过审议大会全
面加强公约机制。为此，
缔约国应致力于尽快谈判
建立公约核查机制、加强
建立信任措施机制、加强
国际合作与援助、倡导负
责任的生物科研、统筹加
强生物安全机制，并考虑
在审议大会上发表共同政

治宣言，表明严格履行公
约义务、全面加强公约机
制和普遍性的政治承诺。

李松指出，近期俄罗斯
公布了美国在乌克兰开展
生物军事活动的相关文
件，引起国际社会广泛关
注，进一步凸显缔约国在
公约框架内开展磋商与
合作，澄清履约关切的重
要性和紧迫性。美国是全
球生物军事活动最多的国
家，也是唯一反对建立公
约核查机制的国家，国际
社会有疑虑是完全合情
合理的。这不是美方在乌
克兰一国的生物实验室的
问题，也不是因当前局势
而产生的新问题。

李松强调，中国在历史
上曾深受生物武器之害，
一贯主张全面禁止和彻底
销毁包括生物武器在内的
一切大规模杀伤性武器，
坚决反对任何国家在任
何情况下研发、拥有或使
用生物武器。

湖南投入1.2亿元进行
机插机抛秧补贴。宁远种
粮大户杨小艳种了1000亩
早稻，高速插秧机不仅省
工省时，更重要的是大大
提高了栽插质量。

今年，中央继续提高早
稻最低收购价，中央财政
增加产粮大县奖励资金，

整合耕地轮作等项目资金，
也重点支持水稻生产。

眼下，全国春灌进入高
峰。截至目前，已有2040
处大中型灌区开始春灌，
累计灌溉面积6170万亩，
供水超过79亿立方米，南
方水稻区、北方冬麦区春
灌秩序良好。
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Великобритания да спре 
опитите да се меси  
в делата на Хонконг

еликобритания 
трябва незабав-
но да спре да се 
намесва в дела-
та на Хонконг, 
които са вътре-

шен проблем на Китай. 
Всичките опити на Ве-

ликобритания за наруша-
ване на върховенството на 
закона в Хонконг и под-
копаване на просперите-
та и стабилността в спе-
циалния район са обрече-
ни на провал, заяви на ре-
довната си пресконферен-
ция говорителят на Външ-
ното министерство Уан 
Уънбин.

Британският външен 
министър по-рано раз-
критикува Закона за на-
ционалната сигурност на 
Хонконг и каза, че под-
крепя оттеглянето на 
действащи британски съ-
дии от Висшия апела- 

тивен съд в Хонконг.
В тази връзка Уан Уън-

бин посочи: „Под предлог 
за защита върховенство-
то на закона, Лондон яв-
но се намесва в подкопава 
съдебната система в Хон-
конг с политически так-
тики. Опитите му проти-
воречат на духа на върхо-
венството на закона и са 
обида към правната сис-
тема, което показва двой-
ните стандарти на Вели-
кобритания. 

Хонконг е специален 
административен район 
на Китай и правната сис-
тема там ще продължи да 
се консолидира и подобря-
ва в рамките на политика-
та „една държава, две сис-
теми“ и основния закон на 
Хонконг. Напускането на 
чуждестранни съдии няма 
да повлияе на законност-
та в района“.

В

аКтуално

Награди за изключителен 
принос към Зимните 
олимпийски игри в Пекин

итай награди 
149 групи и 150 
лица за изклю-
чителния им 
принос в подго-
товката и състе-

занията на Зимните олим-
пийски и параолимпийски 
игри в Пекин. В първона-
чално публикувания спи-
сък са имената на меда-
листите Гу Айлин и Су 
Имин. 

Сред избраните 149 гру-
пи са регионални прави- 

телствени служби, компа-
нии, доброволчески екипи, 
университети, болници, на-
ционални олимпийски от-
бори и медии. 

В списъка на 150-те 
личности са 24 олимпий-
ски спортисти и петима 
треньори, както и орга-
низатори и други.

Със спечелените 15 ме-
дала на Зимните олимпий-
ски игри в Пекин Китай 
постигна най-големия си 
успех на зимна олимпиада.

К

Китайският лидер участва  
в кампания за засаждане  
на дървета в столицата

аскоро в Пекин 
китайският пред-
седател Си Дзин- 
пин участва в 
кампания за за-
саждане на дър-

вета. По време на събитието 
той подчерта, че след 18-ия  
конгрес на ККП (2012) в 
продължение на 10 годи-
ни се включва неизменно в 
подобни кампании, тъй ка-
то реализирането на стра-
тегията за „красив Китай“ 
и изграждането на еколо-
гична цивилизация са из-
ключително важни, и той 
би искал да даде пример, 
особено за младите хора.

Си Дзинпин посочи, че 
засаждането на растения и 

Н

опазването на околната сре-
да са традиционни доброде-
тели на китайската нация. 
„В бъдеще ще продължим 

да насърчаваме работата по 
доброволно засаждане на 
дървета от всички“, подчер-
та китайският лидер.

Намалява се данъкът на 
родителите с деца под 3 г.

К
итай въвежда 
политика за да-
нъчни облекче-
ния на родители-
те, които отглеж-
дат дете под 3 го-

дини, се посочва в цирку-
лярно писмо на Държавния 
съвет. От 1 януари данъкът 
върху доходите им ще бъде 
намален с около 1000 юана 
(157 щатски долара) на ме-
сец за всяко дете.

Тази политика е част 
от усилията на китайско-
то правителство за насър-
чаване на дългосрочното 
и балансирано развитие на 
населението. Растежът на 
населението в Китай дос-
тигна рекордно ниски нива 
миналата година с 480 000 

новородени въпреки при-
етите през 2016 г. полити-
ка за две деца в семейство 
и през 2021 г. за трето.

От друга страна, насе- 

лението на страната заста-
рява, като от 2020 до 2021 г. 
броят на хората над 60 го-
дини се е увеличил с по-
вече от 3 милиона.

Почти 800 милиона китайци са  
се избавили от бедността

края на март китайското Ми-
нистерство на финансите, Цен-
търът за изследване на разви-
тието към Държавния съвет и 
Световната банка заедно пуб-
ликуваха доклада „40-годишна-

та борба с бедността в Китай: мотивация, 
значение и бъдещи политически насоки“.

Докладът показва, че за 40 години – 
според глобалния стандарт за абсолютна 
бедност на Световната банка от 1,9 щат-
ски долара на човек на ден – бедното на-
селение на Китай е намаляло с близо 800 
милиона. Това са повече от 75% от хора-
та, които са се избавили от бедността в 
световен мащаб за същия период.

В доклада се посочва, че има два ва-
рианта за разрешаване на въпроса с бед-
ността. Първо, широка икономическа 
трансформация, която предоставя нови 

шансове на бедните, второ, въведените 
различни политики от правителството за 
подпомагане на бедното население.

В
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Любомир МИхАйЛОВ

Непрекъснат растеж за китайската икономика

М
акроикономи-
ка, недвижи-
ми имоти, ки-
тайски кон-
цептуални ак-
ции, платфор-

мена икономика – това са 
все теми, които привличат 
силно вниманието на паза-
ра. Те бяха обсъдени на спе-
циално заседание на Коми-
сията за финансова стабил-
ност към Държавния съвет. 
Анализатори посочиха, че 
тази среща е навременна, 
прецизна и точна. Тя да-
де положителен сигнал от 
китайското правителство 
за стабилизиране на очак-
ванията, чуждестранните 
инвестиции и развитието, 
възстановявайки доверието 
на инвеститорите от стра-
ната и чужбина.

Финансите са стълб за 

икономическото развитие. 
Китайският финансов па-
зар бе силно повлиян от 
нестабилната външна сре-
да, намаляването на търсе-
нето, удара върху доставки-
те и отслабването на очак-
ванията. В такъв един клю-
чов момент на тази среща 
бяха обсъдени основните 
проблеми, които пречат на 
развитието на пазара. На 
нея бе подчертано, че раз-
витието е най-важната за-
дача и то трябва да се кон-
центрира върху икономи-
ката, да се задълбочат ре-
формите и да се разшири 
отварянето, както и да се 
предприемат активни па-
рични политики. Тази под-
крепа ще стабилизира оч-
акванията на пазара и ще 
намали тревогите. Според 
първия икономист на ICBC 

International Чънг Ши тази 
среща е знак за „куража 
на китайските лидери за 
справянето с краткосроч-
ните сътресения на паза-
ра, както и за гъвкавостта 
на китайската икономика 
и финанси в преодоляване-
то на трудностите“.

Всъщност китайската 
икономика през послед-
ните години показа свои-
те способности за справя-
не с рисковете. В момента 
тя отново се възстановява 
стабилно, особено в област- 
та на потреблението.

Освен това през първите 
два месеца на тази година 
индустриалното производ-
ство, инвестициите, вносът 
и износът на Китай отбе-
лязаха бърз растеж, а зае-
тостта и цените на стоки-
те се задържаха стабилни.

Пандемията все още не 
е овладяна, ситуацията в 
света като цяло е неста-
билна и на този фон Ки-
тай трябва да се подготви 
за новите предизвикател-
ства. Затова страната ще 
прилага полезни за паза-
ра политики, а финансови-
те органи ще трябва твър-
до да подкрепят развитие-
то на реалната икономика.

Очевидно е, че Китай е 
запазил достатъчно прос-
транство за макрополити-
ките и инструментите. Па-
зарът очаква стабилната му 
подкрепа за своето разви-
тие. Китайската финансо-
ва система ще „влее нови 
сили“ в реалната икономи-
ка, ще съдейства за устой-
чивото развитие и растеж 
не само на страната, но и 
на целия свят.

Всъщност 
китайската 
икономика през 
последните 
години показа 
своите 
способности  
за справяне  
с рисковете

ЕС се нуждае от стратегическа автономия

П
реди неотдав-
нашното посе-
щение на прези-
дента на САЩ 
Джоузеф Бай-
дън в Европа 

под знака на демонстрация- 
та на „сплотеност“ ЕС пус-
на „Стратегически компас“ 
като  ръководство за укреп-
ване на своите политики за 
сигурност и отбрана. Пла-
нът за действие се разглеж-
да като ход от ЕС за нама-
ляване на зависимостта си 
от Вашингтон и за постига-
не на стратегическа автоно-
мия в разгара на влошава-
щата се среда за сигурност 
поради конфликта между 
Украйна и Русия.

„Днес мисля, че всички 
са убедени, че Европа е в 
опасност“, каза на неотдав-
нашна пресконференция 
върховният представител 
на ЕС по външните рабо-
ти и политиката на сигур-
ност Жозеп Борел.

Всъщност Вашингтон 
беше този, който завлече 
Европа в това опасно бла-
то. САЩ напълно прене-
брегнаха легитимните опа-
сения на Русия и проведоха 
пет вълни на разширяване 

на НАТО на изток, чак до 
границите на Русия, непре-
къснато свивайки прос-
транството за сигурност 
на страната и оспорвайки 
нейните стратегически ин-
тереси, докато не избухна 
военен конфликт между 
Москва и Киев. 

След избухването на ру-
ско-украинския конфликт 
Вашингтон налива масло 
в огъня, като кара други 
западни страни да се при-
съединят към него, предос-
тавяйки на Украйна сред-
ства и оръжия и налагай-
ки всеобхватни и безраз-
борни санкции на Русия.

Анализатори посочват, 
че за Вашингтон послед-
ствията от ескалацията на 
руско-украинския конфликт 
са предвидими, но почти 
безболезнени, защото САЩ 
няма да пострадат.

И Европа ще страда. 
Сега страданията стават 
все по-остри – покачва-
не на цените на храни-
те и енергията, повиша-
ват се опасенията за си-
гурността, засилва се вне-
запният приток на бежа-
нци и т. н. – всичко това 
има цена. По-слаба Европа 

също е в интерес на САЩ. 
След неуспешното из-

тегляне на американски-
те войски от Афганистан 
много западни политиче-
ски експерти прогнозира-
ха, че „ерата на Съеди-
нените щати е към своя 
край“. Руско-украинският 
конфликт предоставя на 
САЩ възможност да за-
силят водещата си роля в 
европейския ред за сигур-
ност и потенциал да съжи-
вят така наречената аме-
риканска ера.

Сплашването на Ва-
шингтон, изглежда, е про-
работило. Някои европей-
ски държави, въпреки че 
нямаха силна воля да под-
крепят влизането на Ук-
райна в НАТО, засилиха 
националната си отбра-
на след конфликта, убеде-
ни, че украинската криза 
е предизвикателство за си-
гурността за Европа като 
цяло и че НАТО е нещо, 
на което могат да разчитат.

„Руската инвазия свърза 
САЩ с Европа по-здраво, 
отколкото когато и да би-
ло след Студената война, се 
казва в неотдавнашна ста-
тия на „Ню Йорк таймс“.

Може би европейците 
трябва сериозно да се за-
мислят дали разширяване-
то на НАТО наистина до-
принася за мира и стабил-
ността в Европа в дълго-
срочен план. 

Наскоро одобреният от 
ЕС „Стратегически ком-
пас“ ясно показва, че ЕС е 
съвсем наясно, че се нуж-
дае от по-силна, а не от 
по-слаба стратегическа ав-
тономия. В крайна смет-
ка Европа е Европа, а не 
САЩ. 

Неуспехът за мирно съ-
жителство със съседна Ру-
сия може да доведе до го-
дини на неприятности и 
проблеми. За разлика от 
САЩ, Европа не може не-
забавно да забрани вноса 
на петрол и природен газ 
от традиционния си осно-
вен енергиен доставчик 
Русия. Преди дни Тиери 
дьо Монбриал, основател 
и изпълнителен председа-
тел на Френския институт 
за международни отноше-
ния, каза, че руско-украин-
ският конфликт събужда 
Европа за необходимост-
та „да вземе съдбата си в 
свои ръце“.

„Днес мисля, че 
всички са убедени, 
че Европа е  
в опасност“,  
каза на 
неотдавнашна 
пресконференция 
върховният 
представител  
на ЕС по външните 
работи и 
политиката  
на сигурност  
Жозеп БорЕл

Империалистите не ги е грижа за суверенитета

Н
аскоро се отбе-
лязаха 40 години 
от началото на 
войната за Мал-
винските остро-
ви. В интервю за 

CGTN аржентински ветера-
ни разказват спомените си 
за жестоката реалност.

„Един от най-ярките 
ми спомени е нощта на 
1 май, когато ни бомбар-
дираха британците“, казва 
Рамон Лопес, президент на 

Аржентинската федерация 
на ветераните от войната.

Загубата остави неза-
личима рана в сърцата на 
всички – на сражавалите 
се да защитят островите и 
целия аржентински народ.

 „Бях военнопленник в 
продължение на 30 дни. То-
ва бяха изключително теж-
ки дни“, разказва Освалдо 
Агире, ветеран от войната 
за Малвинските острови.

40 години след нея Ар- 

жентина продължава да 
претендира за суверенитет 
над островите. „Аржентин-
ският народ е силно разо-
чарован от британската аг-
ресия. Днес те контролират 
нашите острови, за чийто 
суверенитет претендираме 
от 190 години. Ще продъл-
жим със съответните иска-
ния към Обединеното крал-
ство“, каза Рамон Лопес.

Според Хуан Карлос 
Соса, секретар на Аржен- 

тинската федерация на ве-
тераните от войната, импе-
риалистите не ги е грижа 
за суверенитета. 

„За тях е важно да за-
владяват и превземат цен-
ни територии. Нека имаме 
предвид, че Малвинските 
острови са със стратеги-
ческо местоположение за 
всички, както и от голямо 
значение за търговията.“

рамон лопЕС, 
Аржентинска 
федерация на 
ветераните 
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Китай е в челото 
на изчисленията с 
изкуствен интелект

Canalys: Пазарът на облачни 
услуги в КНР нараства бързо

итай излиза начело в 
изчисленията с изкуст-
вен интелект и диги-
талната трансформа-
ция на производства-
та, бе посочено в ско-

рошен съвместен доклад за гло-
балния индекс на изчислител-
на мощност на International Data 
Corporation (IDC), Inspur Information 
и Института за глобални индустри-
ални изследвания на университета 
„Цинхуа“.  В доклада се прави ця-
лостна оценка на изчислителната 
мощност, ефективност, нивото на 
приложение и инфраструктурата 
в 15 големи икономики, включи-
телно Китай. Документът показ-
ва, че за всеки 1 пункт увеличе-
ние на индекса на изчислителна-
та мощност дигиталната икономи-
ка и БВП ще се увеличат съответ-
но с 3,5 и 1,8 на хиляда. Според 
цитираните данни всички страни 
са подобрили своите резултати за 

изчислителна мощност през по-
следната година, като най-голямо 
е увеличението за Китай.

Резултатите от оценката показ-
ват, че САЩ и Китай се нареждат 
на челните две места съответно 
със 77 и 70 точки. Останалите дър-
жави, включително Япония, Гер-
мания, Великобритания, Франция, 
имат между 55 – 40 точки, а тези 
с резултат по-нисък от 40 са Ин-
дия, Италия, Бразилия и други 6 
държави. „Установихме, че увели-
чението с един пункт на индекса 
на изчислителната мощност уве-
личава китайския БВП три пъти. 
За други страни с по-слабо разви-
тие на изчислителна мощност то-
ва е около 1,5 пъти. Така че из-
числителната мощност играе клю-
чова роля в икономическия рас-
теж на Китай, изтъква Ли Дун-
хун, заместник-директор на Ин-
ститута за изследвания на глобал-
ната индустрия към университета 

К

азарът на облач-
ни услуги в Ки-
тай се е разши-
рил бързо през 
2021 г. според 
доклад на ком-

панията за пазарни проуч-
вания Canalys. Мащабът на 
този сегмент от икономи-
ката е нараснал с 45% на 
годишна база, достигайки 
27,4 милиарда долара. Са-
мо през четвъртото триме-
сечие на 2021 г. пазарният 
мащаб на облачните услу-
ги в страната е бил 7,7 ми-
лиарда долара.

Потреблението в области 
като онлайн работни мес-
та и образователни услу-
ги, както и електронната 
търговия на фона на про-
дължаващата пандемия от 
COVID-19 са били основен 

П

двигател на високоскорост-
ния растеж, се посочва в до-
кументът.

От Canalys прогнозира, 
че пазарът на облачни услу- 

ги в Китай ще достигне  
85 милиарда долара през 
2026 г., с общ темп на рас-
теж от 25% през следващи-
те пет години.

„Цинхуа“. Докладът показва още, 
че производственият сектор на Ки-
тай за първи път влиза в тройката 
на световните лидери по изчисли-
телна мощност, присъединявайки 
се към интернет и финансовия сек-
тор, които са най-бързо развива-
щи се по вложена изчислителна 
мощност. През 2021 г. производ-
ственият сектор на Китай предста-
влява около 15% от световния па-
зар на разходите за интелигентни 
технология и се очаква секторът 
да достигне 20% до 2025 г.

По отношение на изчислителната 

мощност страните ускоряват въ-
веждането на изкуствен интелект 
в този процес. В 15-те държави из-
числителната мощност на изкуст-
вения интелект в общите разходи 
се е увеличила от 9% през 2016 г. 
до 12% тази година.

Неотдавна Китай стартира ини-
циатива, за прехвърляне на из-
числителни мощности от източ-
ните към западните части на стра-
ната, която има за цел изгражда-
нето на ефективна, с достатъчно 
капацитет и екологична нова ин-
фраструктура.

Метавселенските 
технологии трябва да 
бъдат интегрирани в 
образованието

еобходими са 
повече усилия 
от компаниите 
за насърчаване 
на интегрира-
нето на метав-

селенски технологии в об-
разователната индустрия за 
подобряване на ефектив-
ността на преподаването 
и ученето, смятат запозна-
ти с този сектор, цитирани 
от англоезичния китайски 
вестник „Чайна дейли“. 

Докато метавселената 
продължава да се развива, 
за образователните ком-
пании е важно наистина 
да прилагат такива техно-
логии, за да променят са-
мото образование, както 
и да подхранват свързани 
таланти в областта, смятат 

експертите. Вестникът раз-
казва как една компания 
от тази област си сътруд-
ничи с онлайн образова-
телната фирма Kaikeba и 
софтуерния индустриален 
парк на Top East за създа-
ването на център за обра-
зователен опит за метав-
селената.

Дай Жуоли, съоснова-
тел и главен технологичен 
директор на Beijing Noitom 
Technology Ltd, доставчик 
на решения за виртуална 
реалност, казва: 

„Дигитализацията е не- 
обратима тенденция. Ко-
гато се срещнем с метав-
селената, ние трябва да я 
обхванем и популяризира-
ме с образование сред по-
вече хора.

Н

Три сателита  
с една ракета
На 30 март от 
космодрума в град 
Дзиуцюен бяха 
изстреляни 3 сателита 
– „Тиенпин А, Б и 
В“ с ракета носител 
„Чанджън-11“, които 
успешно навлязоха в 
определената орбита.
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Китай допринася с 25% за глобалния 
икономически растеж през 2021 г.

Теодора ПенеВа,  
главен асистент в  
Института за икономически 
изследвания към Бан

В

К

коментар специално за 
КМГ известният бъл-
гарски експерт Теодора 
Пенева – главен асис-
тент в Института за ико-
номически изследвания 

към БАН, подчертава, че Китай 
остава на първо място в света по 
положително търговско салдо и 
обем на валутния резерв през 2021 
г. и запазва първо място в произ-
водствения обем на над 220 вида 
стоки в глобален мащаб.

Икономическият растеж на 
страната допринася с 25% за све-
товния икономически растеж през 
2021 г. „Китайската икономика по-
стига годишен ръст от 8,1% за БВП 
през 2021 г. според официални дан-
ни на правителството, надхвърляй-
ки първоначалните оценки и це-
ли за 6%, след най-голямото заба-
вяне на икономиката през 2020 г. 
за последните 44 години поради 
пандемията от COVID-19. С това 
страната допринася с 25% за све-
товния икономически растеж през 
годината”, категорична е гл. асис-
тент Пенева.

По-нататък експертът припом-
ня, че брутният вътрешен продукт 
на Китай достига 114.4 трилиона 
юана (16,32 трилиона евро или 17,7 
трилиона щ. д.) през 2021 г., запаз-
вайки мястото си на втора иконо-
мика в света. БВП на Китай отбе-
лязва ръст от 18,3% и 7,9% в първо-
то и второто тримесечие на 2021 г.  
съответно и забавяне през третото 
и четвъртото тримесечие съответ-
но до 4,9% и 4,0%, в сравнение със 
същия период на предходната го-
дина. Според гл. асистент Пенева 
ускореният икономически растеж 
през 2021 г. се дължи основно на 
ръст във вътрешното и външно-
то търсене, отпускане на лихве-
ните проценти на банките, заба-
вен ефект от ръста в строителния 
бранш и развитието на финансо-
вия сектор и сферата на услугите.

Външната търговия на Китай 
отбелязва ръст от над 21% през 
2021 г. спрямо 2020 г., както за из-
носа, така и за вноса, отбелязва 
тя и обяснява, че положителното 
търговско салдо нараства с 20,4% 
спрямо предходната година, а ва-
лутният резерв задържа ниво от 
3,2 трилиона щ. д. в 8 последова-
телни месеца на годината.

Китай държи първо място в све-
та по положително търговско салдо 

итайските търговски 
банки се очаква да от-
четат ръст от 10% през 
първата половина на 
2022 г. на фона на ста-
билния икономически 

растеж и подобрената бизнес сре-
да в страната, показва доклад на 
Bank of China.

В доклада, който анализира 
икономическите и финансовите 
резултати за второто тримесечие, 
се отбелязва, че банковият сектор 
ще запази добра инерция на рас-
тежа за споменатия период, а ак-
тивите и пасивите ще се увеличат 
с 8,5% на годишна база.

Качеството на активите на тър-
говските банки ще продължи да се 
подобрява, като се очаква коефи-
циентът на необслужваните кре-
дити да намалее до около 1,72%, 
а салдото по необслужваните за-
еми да се увеличи леко.

потреблението на енергия на еди-
ница от БВП се понижава с 2,7% 
спрямо предходната година, малко 
под поставената цел от 3%. През 
февруари 2021 г. централната бан-
ка обявява официално стратегията 
си за „зелен финансов сектор”, за 
да може страната последователно 

за икономическия ръст на стра-
ната и се смята за основен фак-
тор за развитието през 2021 г., въ-
преки че анализатори от Ройтерс 
оценяват износа на стоки като ос-
новен фактор.

„Вътрешното потребление и 
продажбите на дребно надхвър-
лят 40 трилиона юана през 2021 г., 
нараствайки с 12,5% спрямо 2020 г., 
като потребителските цени се уве-
личават умерено, и ценовият ин-
декс нараства с 0,9% спрямо 2020 г.”,  
казва тя.

Индустриалното производство 
устойчиво нараства с 9,6% годишен 
ръст през 2021 г., като производ-
ството на високи технологии и на 
оборудване поотделно нарастват с 
18,2% и 12,0% спрямо предходната 
година. Делът на научните и раз-
войни изследвания достига 2.44% 
от БВП на страната, добавя експер-
тът и продължава: „Същевременно 

да осъществи поставените цели за 
декарбонизация на индустриалния 
сектор и на транспорта. Налагат 
се редица регулаторни мерки, ка-
то още през 2021 г. 80% от ново-
закупените от правителството ав-
томобили са електромобили. Ръ-
стът на цените на газта в края на 
2021 г. в световен мащаб се оказ-
ва критичен за изпълнението на 
мерките и стотици въглищни ми-
ни са отворени, за да могат да ком-
пенсират недостига на доставките 
и прекъсванията на електричест-
вото в някои градове през октом-
ври 2021 г.”

Пенева се спира и на задълбо-
чаващата се реформа на енергий-
ния сектор: „През септември 2021 г.  
Китай стартира Борса за зелена 
енергия и отваря пазар на едро 
за енергия в национален мащаб, 
оперирал до момента на регионал-
но ниво само с производители на 

енергия. През 2021 г. се включват 
и индустриални и търговски по-
требители, като на регулирания 
пазар остават само домакинства-
та, земеделските потребители и 
обществени инициативи”.

Населението на Китай достига 
1413 млрд. души през 2021 г., с ес-
тествен прираст от 0,34 на хиля-
да и 10,62 млн. новородени. Близо 
400 млн. души от цялото население 
са със средни доходи, сформирай-
ки стабилен вътрешен пазар, обяс-
нява тя и припомня, че през 2021 
г. Китай разрешава трето дете на 
младите семейства, за да подсигу-
ри демографския ръст и да прео-
долее проблемите със застарява-
не на населението. С разрешава-
нето на второ дете от 2013 г. про-
центът на семействата с две деца 
нараства до 43% през 2021 г.

Въпреки бурния растеж през 
2021 г., очакванията са за забавя-
не на ръста на китайската иконо-
мика през 2022 г. до 5,1% - 5,5% на 
годишна база, отбелязва български-
ят учен и обяснява, че тези очак-
вания са свързани с последствията 
от известно влошаване на панде-
мичната обстановка в края на 2021 
г. и затварянето на редица градове 
с цел пълна изолация на заразата. 
Това до известна степен нарушава 
баланса на вътрешните и външни-
те пазари, смята тя и цитира Ана-
лиз на Световната банка, според 
който намалява приносът на стро-
ителния сектор и пазара на недви-
жими имоти. Очаква се по-силна 
роля на потреблението и услугите 
в икономическия растеж през след-
ващите години за сметка на индус-
триалното производство и износа. 
Всичко това трябва да стане при 
последващо освобождаване на фи-
нансовия пазар и пазара на услу-
гите и преход към декарбонизира-
на икономика, което ще изисква 
разходи и носи своя риск, завърш-
ва коментара си гл. асистент Тео-
дора Пенева.

Предвижда се 10% ръст на нетната  
печалба на търговските банки

и обем на валутния резерв в света 
през 2021 г. и запазва първо мяс-
то в производствения обем на над 
220 вида стоки в глобален мащаб.

По-нататък българският ико-
номист посочва, че според ки-
тайското правителство вътреш-
ното търсене допринася с 79,1% 

През 2022 г. кредитната под-
крепа ще се съсредоточи върху 
ключови области на реалната 
икономика, като приоритет ще 
бъдат производственият сектор, 

зелените индустрии, субсидира-
ните от държавата жилища под 
наем и услугите за грижа за въз-
растните хора, се посочва още 
в доклада.
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Китайският 
туристически 
сектор е 
продължил да 
се възстановява 
през 2021 г.

ного от засег-
натите места, 
включително  
градовете Шан-
хай и Шънджън, 
южнокитайска-

та провинция Гуандун, въ-
ведоха едни от най-строги-
те антиепидемични мерки 
до момента в опит да на-
малят контактите между 
хората и да ограничат раз-
пространението на вариан-
та „Омикрон“. 

Но всичко това оказва 
негативно влияние върху 
туризма – сектора, който 
пострада най-много от епи-
демията.

Анализи показват, че 
през изминалата година 
туристическият сектор на 
Китай е отбелязал подо-
брени печалби в сравнение 
с 2020 г., която премина 
под знака на драконовски 
антиепидемични мерки, но 
несигурността продължа-
ва да тегне над всички по 
веригата. Според експер-
ти през 2022 г. туристиче-
ските компании трябва да 
проучват нови възможнос-
ти с други индустрии ка-
то спорта, за да поддържат 
стабилен бизнес на фона 
на спорадичните огнища.

Неотдавна редица ту-
ристически компании пуб-
ликуваха финансовите си 
отчети за 2021 г. От тях се 
вижда, че някои от воде-
щите в сектора са реали-
зирали печалба на фона на 
новите вълни от COVID-19, 
докато други фирми все 
още работят на загуба, ма-
кар и не в такива мащаби 
като през 2020 г.

Според финансовия от-
чет на онлайн платформата 
за туризъм Trip.com нетна-
та печалба на компанията 
за 2021 г. отчита 9-процент-
но увеличение на годиш-
на база до 20 млрд. юана 

(3,1 млрд. долара), възста-
новявайки се до около 
56% от нивата през 2019 г.  
Друг голяма играч в сек-
тора – CYTS Tours Holding 
Co, е успял да обърне за-
губите си в печалба, ка-
то тя достига 15 млн. юа-
на през 2021 г. Преди дни 
Guangzhou Lingnan Group 
също публикува годишния 
си отчет за 2021 г., в кой-
то се посочва, че компа-
нията е постигнала при-
ходи от 1,52 млрд. юана, 
което е с 18,7% по-малко 
в сравнение с предходна-
та година. Загубата от нет-
ната й печалба възлиза на 
128 млн. юана, което е с 
46,9% по-малко в сравне-
ние с нивата от 2020 г.

Туристическите компа-
нии се опитват да балан-
сират между пиковите се-
зони и периодите, засег-
нати от спорадични въл-
ни на COVID-19, като съ-
щевременно оптимизират 
вътрешнофирменото упра-
вление извън сезона, за да 
си възвърнат повече печал-
би, когато се появи въз-
можност, коментира пред 
„Глобал Таймс“ Сун Дин, 
научен сътрудник в базира-
ния в Шънджън Китайски 
институт за развитие. „Въ-
преки че страната се бори 
с поредната вълна от нови 
случаи на COVID-19, ту-
ристическият бранш вече 
е в състояние да се спра-
ви със ситуацията с подо-
брена устойчивост“, отбе-
лязва той.

Резултатите на голе-
мите китайски туристиче-
ски компании, макар и да-
леч от добрите години, да-
ват все пак така необходи-
мата увереност във възста-
новяването на този сектор 
в страната. През 2021 г. са 
осъществени 3,25 млрд. въ-
трешни пътувания, което 

М

представлява увеличение 
с 12,8% спрямо предход-
ната година, сочат данни 
на Националното статис-
тическо бюро.

Експерти отбелязват, че 
новата вълна на епидемия-
та ще окаже влияние върху 
традиционния пиков сезон, 
който неофициално започ-
ва от празника Цинмин, но 
с използване на комплекти 
за тестване на антитела и 
други мерки все още има 
надежда, че работещите в 
сектора ще се справят с 
проблемите.

През изминалата годи-
на голям брой туристиче-
ски компании са се насо-
чили към диверсификация 
и модернизиране на свои-
те бизнес модели.

Сун Дин отбелязва, че 
икономиката на някои сел-
ски райони може да бъ-
де допълнително стимули-
рана чрез съчетаване на 
мерките за съживяването 
на селата с местния тури-
зъм, което допълнително 
ще насърчи и подкрепи 

развитието на свързаните 
с тях индустрии и услуги.

В изявление на Trip.
com се посочва, че през  
2021 г. компанията е из-
градила осем ваканционни 
ферми. Данните показват, 
че близо 40% от потреби-
телите ще резервират би-
лети за околни забележи-
телности, докато посеща-
ват фермите, което ще до-
веде до повече разходи в 
местния район. Освен то-
ва ваканционните ферми 
осигуряват и възможности 
за заетост и подобряване 
на доходите на местното 
селско население.

Сун Дин също така под- 
чертава, че нарастваща-
та популярност на зим-
ния спортен туризъм е чу-
десен пример и насока за 
надграждане на сектора на 
културния туризъм в стра-
ната чрез съчетаване на 
култура, туризъм и спорт.

Въпреки това някои 
представители на бизнеса 
не хранят оптимистични 
очаквания за развитието 

на отрасъла през тази го-
дина.

Сю Сяолей, маркетинг 
мениджър в CYTS Tours 
Holding Co, посочва пред 
„Глобал Таймс“, че турис-
тическият бизнес в Китай 
като цяло все още е под-
ложен на голям натиск за-
ради несигурността, при-
чинена от епидемията, и 
особено поради строгите 
мерки и неудобствата при 
пътуване в страната. 

Според нея въпреки по-
пулярността на кратките 
или близките пътувания 
приходите, генерирани от 
този сегмент, не са в със-
тояние да заменят обичай-
ните източници на печал-
ба за компаниите. „Разви-
тието на отрасъла ще про-
дължава да зависи от въ-
трешните антиепидемични 
мерки“, казва Сю, добавяй-
ки, че ще са нужни поли-
тики от страна на държа-
вата за подкрепа и стиму-
лиране, особено ако стро-
гите антиепидемични мер-
ки продължат.

С наближаването на пролетните празници, 
сред които Цинмин и първи май, и пролетното 
затопляне много хора желаят да попътуват. 
За поредна година обаче това няма да се 
случи навсякъде и за всички, тъй като Китай 
продължава да се бори с поредната и най-
сериозна от началото на епидемията от 
COVID-19 вълна, след като от 1 март насам 
броят на потвърдените случаи на заразяване е 
надхвърлил 20 000. 
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Провинция Гансу ще се превърне  
в културен център от световна класа 

аскоро пред-
ставители на 
международна-
та организация 
ЮНЕСКО и се-
верозападната 

китайска провинция Ган-
су са подписали споразу-
мение за партньорство в 
насърчаването на защита-
та на културното наслед-
ство и развитието на твор-
ческите индустрии в про-
винцията. 

По време на провела-
та се онлайн церемония 
по подписването дирек-
торът на пекинския офис 
на ЮНЕСКО Шабаз Кхан 
е подчертал, че организа-
цията се ангажира да про-
дължи да подкрепя Гансу 
до превръщането й в „кул-
турен център от световна 
класа“. 

ЮНЕСКО ще съдейст-
ва за развитието на най-до-
брите практики в опазва-
нето и управлението на 
обектите, устойчивото раз-
витие на културния тури-
зъм, както и участието на 
общността в опазването на 
нематериалното културно 
наследство и развитието на 
културните и творческите 
индустрии.

Съгласно споразумение-
то ЮНЕСКО ще предоста-
ви решения на провинция-
та за прилагане на рамка 
за развитие на културната 

Н

на статуи и стенописи.
Килиите са издълбани 

в мека пясъчникова скала 
и заемат обща площ от 1,6 
км. Най-голямата от тях 
достига до 40 м височина, 
а най-малката е по-ниска 
от метър. В тях са запа-
зени цели 2415 изрисува-
ни глинени статуи на Бу-
да на известни просвети-
тели, светци и дейци на 
будизма. Тяхната големи-
на варира от 10 до 33 см. 

До ден днешен са успели 
да се запазят и 5 дървени 
постройки. По стените на 
пещерите са се съхранили 
красиви стенописи.

На площ от 50 000 кв. 
м се разгръщат рисунки 
и надписи, изобразяващи 
различни теми. Те претво-
ряват религиозното будист-
ко учение, различни леген-
ди и разкази, а други са 
просто рисунки на цветя. 

Както сподели Шабаз 

Кхан, в рамките на спо-
разумението е предвиде-
но пещерите Могао да се 
превърнат в културен цен-
тър по „Пътя на коприна-
та“. „Виждам фантастич-
ни възможности за цялата 
провинция да започне да 
работи за бъдещото град-
ско развитие, като се фо-
кусира върху интегрирания 
подход и устойчивото раз-
витие, основано на култу-
рата“, добави той.

и творческата индустрия 
и ще проведе обучения за 
опазване на нематериал-
ното културно наследство 
и развитие на творчески-
те индустрии.

В провинция Гансу се 
намират уникалните пе-
щери Могао. В скалния 
комплекс намиращ се 
на 25 км югоизточно от 
провинциалното седали-
ще Дунхуан, на източно-
то подножие на връх Мин-
ша, са създадени прекрас-
ни образци на будисткото 
изкуство.

Този обект, обявен от 
ЮНЕСКО за паметник 
на световното историче-
ско наследство, е разполо-
жен на стратегическо мяс-
то, по т. нар. Път на копри-
ната, който свързва Изто-
ка и Запада по онова вре-
ме. Мястото е било кръс-
топът на търговски, рели-
гиозни, културни и поли-
тически влияния.

Според китайската ле-
генда през 366 г. монах на 
име Ло Цун получил ви-
дение на 1000 лика на Бу-
да. Това го провокирало 
да започне да дълбае пър-
вата пещера. Оттогава в 
продължение на 10 сто-
летия са изградени много 
клетки и пещерни свети-
лища в Могао, които съ-
държат уникални истори-
чески останки под формата  
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Съдби

Изкуството  
на хората  
с аутизъм
На 2 април 
се отбеляза 
Световният ден на 
информираността 
за аутизма. Децата 
с аутизъм изпитват 
трудности при 
общуването и  
невинаги могат 
да се адаптират в 
обществото. При 
тях се наблюдават 
различни по 
степен проблеми 
в общуването, 
емоционалната 
регулация и 
поведението. Но 
немалко от тях имат 
специални дарби в 
изкуството. 

Джу линдзун е момиче 
от град Уси, което 
е сляпо по рождение. 
през 2005 г. тя 
напуска родния си 
край и постъпва в 
начално училище 
за деца с нарушено 
зрение в град Шанхай. 
13 години по-късно е 
приета да следва в 
Източнокитайския 
педагогически 
университет. 

този период Джу 
Линдзун пече-
ли национална 
стипендия три 
последователни 
години, както и 

много други студентски на-
гради. През 2022 г. си оси-
гурява магистратура в уни-
верситета „Фудан“. „Никога 
не съм чувствала, че лип-
сата на зрение е причи-
на да бездействам, защото 
вярвам, че със собствени-
те си усилия не само мога 
да виждам света, но и да 
правя неща, които обикно-
вените хора не могат“, каз-
ва Джу Линдзун. 

Тя се ражда напълно 
сляпа, но на 4-месечна 
възраст операция й пома-
га да си възвърне извест-
но усещане за светлина и 
замъглени остатъчни об-
рази.  Тъй като в родния 
й край няма училище за 
слепи, когато достига учи-
лищна възраст родителите 
й напускат работа в родния 
край и заминават да тър-
сят препитание в Шанхай, 
където дъщеря им да ходи 
на училище.

Тя участва от името на 
Шанхайското училище за 
деца с нарушено зрение 
в различни състезания в 
Пекин: Първо национал-
но състезание за разказва-
не на истории „Гласът на 
сърцето“, Национално със-
тезание за енциклопедични 
знания. Има първо място в 
Първия конкурс за оратори 
на английски език за учени-
ци с увредено зрение; злат-
но отличие от Шанхайския 
конкурс за народна музи-
ка (ърху), специална на-
града от първия Шанхай-
ски конкурс за рецитиране 
„Очарователния китайски  
език“ и др.

Джу обича спорта, тре-
нира упорито и е печели-
ла златни медали по плу-
ване в стиловете бруст и 
гръб за хора с увреждания 
на състезания в град Уси. 
През 2014 г. заедно с Шан-
хайския хор на незрящите 
ученици девойката за пър-
ви път стъпва в Народната 
зала в Пекин на 12-ия ки-
тайски международен фес-
тивал за хорове, където из-
пълни Fly in free.

В
Но за това, което другите 
вършат с лекота, Джу Лин-
дзун трябва да полага десе-
тократно по-големи усилия.

По отношение на обу-
чението университетите не 
разполагат със специални 
учебници, книги или мате-
риали на Брайл. Джу Лин-
дзун не можеше да види 
PPT на учителя, думите на 
черната дъска и т. н. За-
това преподаватели и сту-
денти от Факултета по со-
циално развитие специал-
но сканираха най-важните 
точки от учебния материал  
в електронен вариант за нея 
и ги превърнаха в тексто-
ве на Брайл, които могат 
да се редактират. 

Така Джу Линдзун из-
ползва софтуер за четене 
на екрана, за да слуша мно-
гократно, докато усвои ма-
териала.

През деня Джу Линдзун 
събира и подрежда запис-
ките от лекциите, за да ги 
провери възможно най-бър-
зо и да не ги забравя; всич-
ки видове приложения за 

Незрящата Джу: Искам да бъда светлина 
и опора за хората с увреждания

четене на екрана и различ-
ни помощни софтуери, не-
обходими за обучението, тя 
често проучва цяла вечер в 
свободното си време.

В подобна специфична 
среда Джу Линдзун успя-
ва да усвои нови методи 
и умения. Упоритостта й 
се отплаща. От 37 предме-
та, които е взела с изпи-
ти, на 17 от тях получава 
най-високата оценка. Впо-
следствие се сдобива с на-
ционална стипендия и пе-
чели редица награди и по-
четни звания.

 През септември 2019 г. 
Джу заминава на обмен и 
обучение в Хонконгския 
политехнически универ-
ситет. „Първоначално ми-
слех, че съм загубила свет-
лината си и не мога да видя 
света като цяло. Все пове-
че и повече започнах да ос-
ъзнавам, че самата аз мога 
да се превърна в светлина 
за другите.” Никакви пре-
пятствия или трудности не 
могат да спрат устрема на 
Джу Линдзун.

По време на панпиде-
мията на COVID-19 през  
2020 г. тя става добровол-
ка и придружава деца с ин-
телектуални затруднения, 
като „партньор за обуче-
ние в облак“ в продълже-
ние на 21 дни.

„В Китай има около 
17,31 милиона хора с увре-
дено зрение, от които 23,5% 
са млади хора на възраст 
под 30 години. Искам да 
се занимавам с обществе-
ни благотворителни ини-
циативи, свързани с хора-
та с увредено зрение. Да 
им помагам, да бъда тяхна-
та светлина. Да бъда тяхна 
опора, за да могат те да се 
интегрират по-добре в об-
ществото и да покажат се-
бе си.“ Говорейки за меч-
тата си да бъде мост меж-
ду хората с увреждания и 
останалите в бъдеще, Джу 
Линдзун е изпълнена с уве-
реност и надежда.

Сега Джу следва магис-
тратура в известния уни-
верситет „Фудан“ и е пър-
вият незрящ студент във 
вуза. От нейните публика-
ции в социалната мрежа се 
вижда, че последната й из-
следователска посока е как 
системата на висшето об-
разование може да осигури 
повече подкрепа за студен-
тите с увреждания.

„Очаквам с нетърпение 
да продължа да се занима-
вам с изследвания на соци-
алната работа, свързана с 
хората с увреждания, ком-
бинирайки специалността 
„Социални дейности“, коя-
то съм завършила, с въз-
гледите на хората с увреж-
дания за новия социален 
модел“, споделя планове-
те си Джу Линдзун. 

Тя се превръща в за-
щитник и практикуващ 
интеграцията на хората с 
увреждания в общество-
то, като помага на все по-
вече от тях да се интегри-
рат в обществото, като из-
ползват и собствените си 
усилия. 

Най-много обаче я въл-
нува, че на церемонията по 
закриването на Световно-
то изложение в Шанхай тя 
участва в програмата за-
едно с олимпийски шам-
пиони като Лиу Сян и Ли 
Нин. „Светът е пред теб, 
ние сме близо до теб, а ти 
и аз, които се усмихваме, 
започваме да обичаме света 
страстно, усмивките са ши-
роки и безгранични, твоя-
та любов е нашият свят...“ 
Когато мелодията докос-
не сърцето й, Джу Линд-
зун сякаш намира своя път 
и знае, че усилията й не са 
напразни.

През юли 2018 г. тя е 
приета с отличие в специ-
алността „Социология“ в 
Източнокитайския педаго-
гически университет. По-
степенно се отдава напъл-
но на своите житейски це-
ли. От специалното учили-
ще до обикновеното учи-
лище животът не е толко-
ва гладък, колкото си го 
представя. 

Напускайки добре уре-
дената среда без бариери 
в училището за незрящи, 
Джу Линдзун се среща с 
много практически труд-
ности и предизвикателства. 
Заради частичната липса на 
ленти за слепи и брайлови 
пътни знаци придвижване-
то й в кампуса се превръ-
ща в проблем; тя често не 
може да намери сградата 
и залата на лекциите или 
пък местоположението на 
заведенията за хранене, по-
някога не може сама да си 
сипва храна и да борави с 
прибори и чинии, тъй като 
не вижда какво има в тях. 
Тези „малки“ неудобства 
се превърнали в пречка в 
живота й.

Въпреки това благодаре-
ние на помощта на мнози-
на добри хора тя бързо се 
адаптира към новата сре-
да, развива нови умения. 

незрящата девойка Джу Линдзун посвещава усилията си на интеграцията  
на младежите с увреждания и споделя с тях собствения си опит
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рез последните 
години се разви-
ват бързо специа-
лизираните шо-
урумове и тър-
говски центрове 

за възрастни хора, отбелязва 
радиото. Овлажняващ лоси-
он, бельо от перлени влак-
на с антисептични и дезо-
дориращи свойства, въртящ 
се стол за баня… в магазина 
за стоки за възрастни хо-
ра в шанхайския квартал 
Минхан е пълно с клиенти.

Лю Шуанйон, предста-
вител на технологична ком-
пания в Шанхай, каза, че 
при разработването на про-
дукти, насочени към въз-
растните хора, акцентът 
трябва да попада върху 
иновацията. Например при 
разработването на обувки 
е необходимо голямо ко-
личество данни за крака-
та. Второ, трябва да се из-
следва психологията на по-
треблението сред възраст-
ните хора, да се гарантира 
веригата на доставки и да 

ролетта дойде, а 
с нея настъпи и 
усиленото вре-
ме за земедел-
ските стопани, 

които все по-често обръ-
щат поглед към високотех-
нологични решения за об-
работка на почвата, засаж-
дане и увеличаване на до-
бива на селскостопански 
култури.

Сред последния писък 
на техниката са машина за 
разсаждане на ориз, обо-
рудвана с китайската систе-
ма за глобално позициони-
ране „Бейдоу“, която пра-
ви работата изключител-
но прецизна; машина за 
торене, способна да изме-
ри показателите на почва-
та и определи точното ко-
личество тор; автономна 
машина за подготовка на  

почвата за сеитба и други.
На много места в стра-

ната въвеждането на висо-
котехнологични решения в 
земеделието, става възмож-
но благодарение на сътруд-
ничеството между селски-
те стопани и научни ин-
ститути. 

Така например земедел-
ски кооператив от Кунхуа, 
отдалечено предградие на 
град Гуанджоу, провинция 
Гуандун, започва съвместен 
проект с Южнокитайския 
селскостопански универси-
тет, благодарение на кой-
то пустеещи земи в райо-
на са превърнати в плодо-
родни оризища.

Във автономния регион 
Вътрешна Монголия група 
земеделци от град Баотоу 
се включват в специална 
програма за смесено заса- 

Нови възможности за развиващата се 
„сребърна“ икономика

Високи технологии  
помагат на  
земеделците

рудване за рехабилитация.
Шанхайското Управле-

ние за граждански дей-
ности обяви, че до края на 
2021 г. мрежите за наема-
не на помощно оборудва-
не за рехабилитация покри-
ват всички жилищни ком-
плекси в града. Възрастни-
те хора, които отговарят на 
съответните условия, могат 
да получат субсидия от пра-
вителството.

Все още има немал-
ко работа за откриване на 
новите възможности в по-
треблението на възрастни-
те хора. 

Съответното правител-
ствено ведомство трябва да 
изработи каталог на проду-
ктите и услугите за стари-
те хора, като и стандарти-
те за качество, за да се за-
щитят интересите на въз-
растните потребители.

Ин Джъган, бивш начал-
ник на шанхайския Цен-
тър за проучване на заста-
ряването, казва, че остаря-
ващото общество поставя 
огромни предизвикателства 
в областта на грижите за 
възрастните. Това е не са-
мо проблем в контекста 
на повишаване на потреб-
лението, но и въпрос на 
управлението, който тряб-
ва да бъде решен в проце-
са на трансформацията на 
обществото, обяснява екс-
пертът. Според него пра-
вителството и различните 
обществени кръгове тряб-
ва да изиграят своята роля, 
да предоставят на старите 
хора качествени продукти 
и услуги, които са „види-
ми, осезаеми и достъпни“.

се намали себестойността 
на продуктите. „В момен-
та на пазара има много но-
ви продукти от висок клас, 
но тези с високо качество 
и сравнително ниска це-
на винаги са най-търсени. 
Това изисква предприяти-
ята да контролират себе-
стойността на своите про-
дукти наред с гарантиране 
на качеството“, добави Лю  
Шуанйон.

В цялата страна ускоре-
но се развива сребърната 
икономика, особено места-
та с концентрация на тази 
група от хора, като пазари 
за храни и търговски мага-
зини. Според Лю пазарът за 
продукти за възрастни хо-
ра е подобен на този за бе-
бета, например инвалидни 
и детски колички, обувки 
за възрастни и малки деца. 
Съществува голямо прос-
транство за развиване на 

пазара в сферата на сре-
бърната икономика.

Наред с непрекъснатото 
разпространение на елек-
тронната търговия в обик-
новения живот на хората, 
все повече възрастни по-
требители се включват в 
нея. През 2021 г. за първи 
път големите платформи 
за е-бизнес пуснаха специ-
ална зона за тях по време 
на „черния петък“. Те пред-
ставиха модела с по-прос-
та информация и по-голе-
ми йероглифи, както и гла-
сов асистент с цел улесня-
ване на възрастните хора.

От „Доклад за дигитал-
ния живот на възрастните“ 
става ясно, че от 2017 до 
2019 г. годишният ръст на 
потреблението сред хората 
на възраст над 60 години е 
достигнал 20,9%. Уан Пън, 
доцент в Китайския наро-
ден университет, заяви, че 

присъединяването на ста-
рите хора към дигиталния 
живот е тенденция на епо-
хата, а задълбоченото раз-
витие на информационни-
те технологии ще допри-
несе за обединяването на 
традиционния живот с ди-
гитализацията.

Благодарение на рефор-
мата на търговския модел, 
повече качествени стоки и 
услуги са достъпни за въз-
растните хора. 

Така например наемът 
за 6 месеца на едно „ин-
телигентно“ легло за въз-
растен човек, чиято пазар-
на цена е 15 хиляди юа-
на, е само 1500 юана след 
отпускането на държавни 
субсидии, т. е. по-малко от  
10 юана на ден. 

Сега в много градове в 
страната могат да се взи-
мат под наем много про-
дукти като помощно обо- 

неотдавна ЦК на 
ККП и Държавният 
съвет излязоха с 
позиция за ускоряване 
на развитието на 
сребърната икономика. 
Властите са на 
мнения, че тя е важно 
звено от цялостната 
икономика, тъй като 
през последните години 
потреблението сред 
възрастните хора се 
повишава благодарение 
на подобрения бизнес 
стандарт, коментира 
Радио Китай за чужбина.

ждане „4 плюс 4“, в рам-
ките на която, вместо да 
отглеждат само една кул-
тура, се насочват към за-
саждането на четири сор-
та царевица и четири сорта 
со, и това се оказва полез-
но за по-доброто използва-
не на земите и повишава-
не на добива от тях. 

Според експерти този 
метод на отглеждане на 
земеделски култури пома-
га за повишаване добива от 

соя, която е изключително 
търсена на китайския па-
зар. Той също така спомага 
за намаляване на вредите-
лите по растенията и нуж-
дата от лекарства и пести-
циди. Местните земедел-
ци ще получат и по-висо-
ки субсидии за отглежда-
нето на соя, това ще увели 
доходите им и ще ги моти-
вира допълнително да въ-
веждат подобрения в сто-
панствата си.

Ролята на новите и ви-
соки технологии в земеде-
лието е все по-очевидна и 
широка и води до повиша-
ване на добива. Към мо-
мента комплексната меха-
низация при отглеждането 
и прибирането на рекол-
тата в Китай е около 72%.  
Очаква се тази пролет да 
бъдат въведени в производ-
ството над 22 милиона еди-
ници земеделска техника и 
оборудване.



12 днесКитай
8 – 14.04.2022

здраве

П
рез малкото сво-
бодно време, кое-
то имат, вместо 
да се позабавля-
ват със същия ен-
тусиазъм от дет-

ството, те предпочитат да 
седнат пред телевизора или 
компютъра. 

Игрите обаче са важен 
източник на релаксация, 
стимул и добро настроение 
не само за децата, но и за 
възрастните. Те са храна за 
въображението и креатив-
ността, както и за умение-
то възрастните да се спра-
вят с проблемите и емо-
циите.

Когато се потопи в игра-
та, човек за момент забравя 
за ангажиментите, работа-
та и проблемите, разтовар-
ва се емоционално и изця-
ло разчита на вдъхновение-
то. Това може да е просто 
шега с приятел или колега, 
разходка с велосипед с лю-
бимия човек без конкретна 

дестинация, може да е пра-
венето на снежен човек в 
двора или забавления с до-
машния любимец или деца-
та. С една дума, тя е всич-
ко, чиято основна цел е за-
бавлението и насладата. 

Ако възрастните си поз-
воляват да играят със съ-
щата страст, както в дет-
ството, те ще забележат как 
животът и здравето им по-
степенно се променят към 
по-добро.

Ползите  
от играта

Джордж Бърнард Шоу е 
казал, че ние не спираме 
да играем, защото остаря-
ваме, а остаряваме, защо-
то спираме да играем. Иг-
рата зарежда с енергия и 
жизненост и помага всичко 
да се върши по най-добрия 
начин. Тя добавя радост в 
живота, облекчава стреса, 
подобрява концентрация-
та, сближава  околните, 

За децата играта е първият урок по смелост, 
уважение, приятелство и много други неща 
в живота. Тя е от важно значение за тяхното 
здраве, възпитание и развитие. Когато пораснат 
обаче, настъпва момент, когато като възрастните  
спират да играят и превръщат живота си само в 
работа и ангажименти. 

Ролята на 
играта в 
живота на 
възрастните

3D сърдечна тъкан, която 
функционира над 6 месеца

итайски, бри-
тански и хо-
ландски учени 
заедно отпеча-
таха сърдечна 
тъкан, която е 

в състояние да оцелее ин-
витро и да поддържа пул-
сация в продължение на 
шест месеца.

3D биопринтирането 
демонстрира своите пре-
димства като един от ос-
новните методи за произ-
водството на прости тъка-
ни, но все още се сблъск-
ва с редица трудности при 
генерирането на кръвонос-
ни съдове и запазването 
на клетъчните функции на 
сложни органи. 

Учените от Китайска-
та академия на науките, 
университета „Цинхуа“, 
Манчестърския универ-
ситет и Технологичния 
университет в Делф пре-
одоляха ограниченията на 
конвенционалните систе-
ми за биопринтиране като 

К

преобразуваха роботизи-
рана ръка със шест сте-
пени на свобода в био-
принтер. По този начин 
позволиха принтиране на 
клетки върху 3D сложна 
структура във всички по-
соки, формирайки съдо-
ва мрежа, подобна на въ-
трешните органи, спо-
собна да функционира  

дълго време.
Благодарение на са-

мостоятелно проектира- 
ния биореактор и страте-
гията за повтарящ се пе-
чат, новата система за би-
опринтиране е в състоя-
ние да генерира васкула-
ризирани, свиваеми и дъл-
госрочно оцеляващи сър-
дечни тъкани.

Никога не е късно
Никога не е късно чо-

век да развие своята игри-
ва и хумористична страна. 
Естествено е притеснение-
то, че другите могат да по-
срещнат това с подиграв-
ки. Но това не бива да спи-
ра никого. Всеки трябва да 
се опита да събуди детето 
в себе си. Колкото повече 
играе, шегува се и се смее, 
толкова по-лесно зрялата 
личност се справя с труд-
ностите и житейските про-
блеми.

Всеки може да се опита 
например да отдели време 
следобед или вечер да из-
ключи телефона, телевизо-
ра, компютъра и другите 
устройства, да се отпусне 
и да направи нещо, което 
не е правил от дете, спон-
танно и без задръжки.

Създаване на 
възможности за игра

Начините човек да се 
позабавлява и отпусне по 
детски са много:
 да има определен ден 

от седмицата за игри с при-
ятелите или семейството;
 да организира събира-

ния с колегите извън рабо-
та, например за игра на бо-
улинг, билярд или дори за 
караоке;
 да се забавлява с раз-

лични игри с приятели сред 
природата;
 да се обгражда с жиз-

нерадостни и готови за иг-
ра приятели;
 да се шегува дори с 

непознати на автобусната 
спирка, в трамвая, в ме-
трото, на опашката в мага-
зина. Така времето ще ми-
не по-бързо и дори е въз-
можно да се намерят нови 
приятели;
 игрите с деца са чуде-

сен начин на забавление. 
Това помагат всеки да съ-
буди заспалото дете в се-
бе си.

Като се добавят повече 
забавления и игри в еже-
дневието, се подобряват 
качеството на човешки-
те взаимоотношения, на-
строението и перспективи-
те за бъдещето. Дори и в 
най-трудните моменти чо-
век не бива да забравя за 
тях. Неслучайно някой е 
казал, че смехът е най-до-
брото лекарство.

помага на всички да са 
по-продуктивни на работ-
ното място. За да е по-го-
ляма ползата, най-добре е в 
забавлението да участва по-
не още един човек и елек-
тронните устройства да са 
оставени настрана.

Играта и 
взаимоотношенията

Играта е един от най- 
ефективните инструменти 
за поддържането на неувях-
ващи и вълнуващи отно-
шения. Тя може да помог-
не в неловки ситуации, за 
справянето с разногласия-
та и нараняванията, учи хо-
рата да се доверяват един 
на друг и да се чувстват в 
безопасност.

Ако се включи повече 
хумор и игривост в еже-
дневното взаимодействие 
с другите, се забелязва как 
се подобряват отношения-
та с партньора, колегите, 
членовете на семейството 

и приятелите.
Играта подобрява соци-

алните умения, учи на съ-
трудничество с другите, до-
ри лекува емоционалните 
рани. Когато играят, въз-
растните участват в абсо-
лютно същите модели на 
поведение, които оформят 
поведението и мисленето 
на децата. 

Ако например емоцио-
нално нестабилен индивид 
играе със сигурен партньор, 
това ще му помогне да за-
мени негативното мисле-
не с положителни идеи и 
действия.

Играта и смехът са от 
съществено значение в из-
граждането на силни и ста-
билни взаимоотношения. 
Те сближават хората, съз-
дават положителни връз-
ки, разрешават конфликти 
и разногласия. В началото 
на една нова връзка или 
приятелство могат да са 
ефективен инструмент не 
само за сближаването, но и 
за преодоляването на всяка 
неловкост или неудобство, 
които възникват в проце-
са на опознаването. 

Флиртът е отличен при- 
мер за това как играта и ху-
морът могат да се използ-
ват в общуването между 
възрастните. При по-дъл-
госрочните връзки играта 
ги поддържа вълнуващи, 
свежи и жизнени, като съ-
щевременно задълбочава 
интимността.

Играта  
в работата

Успехът във всяка рабо-
та е свързан предимно с ка-
чеството на крайните ре-
зултати, а те от своя страна 
са пряко следствие от това 
колко щастливи се чувст-
ват хората в живота.

Когато човек се сблъс-
ка със сериозен проблем на 
работното място, вместо да 
изпада в паника, той тряб-
ва да отдели няколко ми-
нути, за да се отпусне, по-
смее или за някаква крат-
ка игра. 

Тази пауза ще събуди 
креативността и ще разру-
ши психологическата ба-
риера, която спира добри-
те идеи и мисли. Така про-
блемите се виждат в друга 
светлина и решенията се 
появят като че ли от само 
себе си.
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еКолоГия

Водещите китайски технологични компании 
полагат усилия да намалят въглеродния си 
отпечатък, привеждайки се в съответствие с 
обещанието на правителството да достигне 
пика на емисиите на въглероден диоксид 
в страната преди 2030 г. и да постигне 
въглероден неутралност преди 2060 г.

зследванията да- 
ват възможност 
за прогнози, че 
до 2040 г. ин-
формационни-
те и комуника-

ционните технологии ще 
представляват 14% от гло-
балните емисии спрямо 
1,5% през 2018 г. Техноло-
гичните гиганти са в аван-
гарда на китайската нетна 
нулева промяна. Компани-
ята „Тенсент“ обяви плана 
си да постигне въглеродна 
неутралност в своите опе-
рации и верига за доставки 
не по-късно от 2030 г., ка-
то се ангажира да използва 
„зелена“ енергия за 100 про-
цента от цялата консуми-
рана от компанията елек-
троенергия до 2030 г. Пла-
нът на „Тенсент“ включва 
намаляване на въглеродни-
те емисии от консумация-
та на енергия в центрове за 
данни и сгради, както и на-
маляване на непреките въ-
глеродни емисии от вери-
гата за доставки, като ин-
фраструктурни материали, 
закупени сървъри и използ-
ване на енергия в наети от 

ените на електро-
мобилите в Ки- 
тай напоследък 
бележат ръст, 
тъй като ключо-
ви суровини като 

литиев карбонат и графит 
рязко поскъпнаха.

Последните данни, пуб-
ликувани от Китайска-
та асоциация на автомо-
билните производители на 
11 март, показват, че през 
февруари производството 
и продажбите на превозни 
средства с нови енергии са 
били съответно 368 000 и 
334 000 бройки, което е уве-
личение съответно с 2 и 1,8 
пъти на годишна база. Съ-
щевременно, тъй като про-
дажбите на превозни сред-
ства са нараснали, много 
автомобилни компании по-
вишиха цените напоследък.

От март близо 20 ком-
пании обявиха увеличения, 
вариращи между 1000 до  
10 000 юана (160 – 1600 до-
лара) за около 40 модела 
електромобили. Те се от-
насят за два сценария – за 
готов автомобил и за про-
дуктова конфигурация.

Нарастващата цена на 
литиевия карбонат е важна 
причина за покачването на 
цените на електромобили-
те, тъй като той е основен 
компонент за производство-
то на батерии.

 „Въпреки че пазарът 
на електромобили в Ки-
тай расте много бързо, съ-
що така виждаме, че цени-
те бързо нарастват, като и 
тази на суровини като ли-
тиевия карбонат, графита 
и други“, казва Чън Шъхуа 
от Китайската асоциация 

И

Ц

в света, разработи техно-
логия за течно охлаждане 
за центрове за данни. То-
ва може да намали консу-
мацията на енергия с до 
40 процента, като съще-
временно поддържа висока 

Китайските технологични гиганти се 
стремят към въглероден неутралитет

Цените на 
електромобилите 
тръгнаха нагоре 
заради по-скъпите 
суровини

намаляване на времето на 
престой, спестявайки пове-
че от 2696 MWh електрое-
нергия годишно. 

Годишното спестяване 
на електроенергия се изра-
зява в намаляване на еми- 

сиите с 2000 тона въгле-
роден диоксид. Това въз-
действие е сравнимо със за-
саждането на 110 000 нови 
дървета годишно.

„Тенсент“ въвежда пи-
лотен проект CCUS в Ки-
тай с исландския Carbfix, 
който осигурява естестве-
но и постоянно решение за 
съхранение, като превръща 
въглеродния диоксид в ка-
мък под земята за по-мал-
ко от две години. Проектът 
ще бъде и първият в Азия.

На Световната видеокон-
ференция в Шанхай 2021  
„Хуауей“ пусна своята мре-
жа с нулеви въглеродни 
емисии, която е предназ-
начена да помогне на теле-
комуникационните опера-
тори да намалят разходи-
те си за енергия, да увели-
чат производството на зе-
лена енергия и да реали-
зират въглеродна неутрал-
ност в ежедневните си ус-
луги. Пони Ма, председа-
тел на „Тенсент“, казва, че 
насърчаването на въглерод-
ната неутралност показва, 
че високотехнологичните 
компании поемат социал-
ни отговорности. 

Неговото значение над-
хвърля намаляването на 
въглеродния отпечатък на 
компанията. Става дума за 
насърчаване на научно-тех-
нологичните компании да 
засилят иновациите, за да 
развиват промяната към 
нетната нула в Китай.

компанията центрове за 
данни, според Сю Хао, ви-
цепрезидент на компания- 
та за устойчива социална 
стойност.

Междувременно все по- 
вече технологични компа- 

на автомобилните произ-
водители.

Според него цените на 
литиевия карбонат са за-
почнали да нарастват в края 
на 2020 г. „По това време 
цената беше около 50 000  
юана (7900 долара) за тон, 
но след повече от годи-
на тя нарасна до 500 000  
юана (79 000 долара).

В допълнение към по-
качващите се цени на су-
ровините експерти посо-
чиха и глобалния недостиг 
на чипове като друг важен 

фактор за по-скъпите елек-
тромобили.

Въпреки че настоящи-
те продажби в страната не 
са намалели като цяло, в 
дългосрочен план развитие-
то на индустрията ще бъ-
де силно засегнато. Ето за-
що как да се преодолее не-
гативното влияние от уве-
личението на цените на су-
ровините и се стабилизира 
индустриалната верига е въ-
прос, на който китайските 
власти ще трябва да обър-
нат особено внимание.

Промишлената верига 
на автомобилната индус-
трия е сравнително дълга, 
така че сред участниците 
в нея има консенсус за по-
вишаване на стабилността 
и конкурентоспособността, 
така че тя да се справи с 
предизвикателствата.

Също така според екс-
перти е необходимо да се 
ускори проучването и раз-
работването на литиеви на-
ходища в Китай, така че да 
се гарантира снабдяването 
на пазара.

нии се опитват да доведат 
до промяна към нисковъ-
глеродно общество, като 
насърчават иновациите и 
споделянето на знания и 
използват обхвата и влия-
нието на своите платфор-
ми и продукти.

„Леново“, най-големият 
производител на компютри 

производителност.
В производствената база 

на „Леново“ в Хъфей, про-
винция Анхуей, където се 
произвежда един от всеки 
осем компютъра, продаде-
ни в световен мащаб, ком-
панията внедрява система 
за подобряване на произ-
водствената ефективност и 
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Младите интегрират традиционната 
култура и метавселената

ова не са слухо-
ве, а базирани на 
данни доказател-
ства. През 2021 г. 
броят на фенове-
те на традицион-

ната култура на популярен 
китайски уебсайт е надхвър-
лил 177 милиони, а 93% от 
проявяващите интерес към 
метавселената се надяват да 
спечелят пари в нея и да ги 
използват в реалния живот.

Традиционната култура 
е нещо, което идва от древ-
ността, докато метавселе-
ната е технология на бъде-
щето. Интересът към двете 
на тези млади хора в Китай 
се интегрира хармонично. 
Лесно е да се досетим кои 
са причините за това. На 
първо място традиционна-
та култура предоставя ценно 
наследство за бъдещето, т. 
е. тя продължава да се пре-
дава на поколенията. Вто-
рата причина е, че млади-
те хора виждат разликите. 
Човек, който харесва А, не 
означава, че е против Б, но 
може да създаде В въз ос-
нова на А и Б. Реалността 
от династиите Тан и Сун 

Т

Кои хора са млади? За това няма точни 
стандарти. Млади са например родените 
след 80-те, поколението на 90-те, както 
и всички онези, които смятат, че не са 
остарели. Затова тази група хора често е 
с разнообразни интереси – от различните 
култури, домашните любимци, анимационните 
филми до метавселената.

„Изящното 
изкуство в Китай“

а 30 март в Пе- 
кин се състоя 
премиерата на 
документалния 
филм „Изящно-
то изкуство в 

Китай“ на Китайската ме-
дийна група. Зам.-начал-
никът на отдела за пуб-
личност към ЦК на ККП 
и директор на КМГ Шън 
Хайсюн присъства на съ-
битието.

Във филма се разказ-
ва за класическите творби 
на изящното изкуство от 

съвременната епоха в Ки-
тай чрез най-новите диги-
тални технологии, като се 
показва красотата на ки-
тайската народна култура 
и изкуството. „Изящното 
изкуство в Китай“ е една 
дигитална галерия, коя-
то цели да засили връз-
ките между творбите и 
публиката. Документал-
ният филм е свидетелство 
на огромните промени в 
процеса на народното въз-
раждане на Китай и раз-
витието на държавата.

Н

Нематериалното културно 
наследство в училище

и Чънси е 11-годишна и все още 
не е наясно, че е една от на-
следниците на китайското не-
материално културно наслед-
ство, но тя вече умело изработ-
ва батик в часовете по изобра-

зително изкуство. 
Петокласничката в основно училище 

№ 2 в окръг Синцин на Инчуан, столи-
цата на северозападния китайски Нин-
ся-хуейския автономен регион, обича да 
се състезава с връстниците си в изработ-
ването на произведения, използвайки тех-
никата батик. Нейните работи са толко-
ва добри, че са показвани в изложбени-
те пана в училището. „Цветните модели 
носят непринудена красота, а чрез батик 
могат да се направят специфични моде-
ли като пеперуди и цветя“, споделя Ли. 
Тя и нейните съученици обикновено ком-
бинират тези две техники, които усърд-
но усвояват повече от година. Училище-
то става едно от пилотните за въвеждане 
на нематериалното културно наследство 
в учебния процес през ноември 2021 г. 
Оттогава 1000 ученици в часовете по из-
куства изучават техниките на китайски-
те декоративни възли, батик и рязане на 
хартия и други. 

У Шуян, учителка, отговаряща за класа 
по батик и декоративни възли в училището, 

разказва, че се е обучавала в провин- 
циите Юннан и Гуейджоу от местните 
наследници на тези изкуства, за да може 
след това да ги преподава по най-добрия 
и автентичен начин на своите ученици.

След прилагането на политиката за 
„двойно намаление“, която цели да об-
лекчи учениците от тежестта на преко-
мерната домашна работа, много училища 
се интересуват от изучаването на тради-
ционната китайска култура в извънклас-
ните дейности. 

Л

например може да бъде въз-
становена в метавселената.

Забраненият град пред-
стави добър модел по от-
ношение на иновациите на 
бъдещето. Въпреки своите 
600 години бившият импе-
раторски дворец продъл-
жава да печели симпатии-
те на младите хора. След 
пенсионирането си бивши-
ят му директор Шан Дзи-
сян не спира с обиколките 
си из страната и посещени-
ята на обекти на световно-
то наследство. Той участва 
в едно телевизионно шоу, в 
което разказва за древната 
култура на китайската ци-
вилизация и призовава мла-
дите хора да проявяват ува-
жение към нея. В същото 
време Шан Дзисян ги на-
сърчи да изразят собстве-
ното си разбиране за све-
товното наследство, за да 
има повече теми за обсъж-
дане със зрителите. Всъщ-
ност темата за световното 
наследство винаги е била 
насочена към младите хо-
ра. От 1995 г. насам едновре-
менно с всяка конференция 
за световното наследство се 

провежда и младежки фо-
рум, който обръща внима-
ние на тревогите и идеите 
на младите хора. Образова-
телните проекти за светов-
ното наследство, добровол-
ческите дейности и различ-
ните награди също са на-
сочени към тях като една 
от основните целеви групи.

А как хилядолетното 
световно наследство ще се 
срещне с бъдещето? Красо-
тата му е преживяла изпи-
танието на времето. В те-
левизионното шоу с Шан 
Дзисян зрителите виждат 
възстановяването на тра-
диционни китайски носии 
от 5 династии, разглеж-
дат изложба на порцелан в 
град Дзиндъджън, както и 
картата на големия древен 

канал. Усещането за светов-
ното наследство също мо-
же да е модерно, например 
като рецитирането на пое-
зия в планината У‘и и шоу-
то с дронове над реликвата 
в окръг Инсю. Има и друг 
начин за интегрирането на 
наследството в съвремен-
ния живот - посещенията 
на древни градове, пресъз-
даването на духа на мина-
лото чрез продукти, свърза-
ни с древната култура, и т. 
н. За съвременните китай-
ци традициите на предци-
те продължават да са живи 
и в днешната модерна епо-
ха. На базата на тази идея 
Забраненият град използва 
културните реликви и съз-
дава нови продукти, с кои-
то предизвиква огромен 

интерес сред обществото, 
както и отчита печалби от 
над 1 милиард юана.

Ако един ден в метавсе-
лената се пресъздаде реал-
ността от династиите Сун 
или Тан, ще бъде възмож-
но да се види колко вели-
ка е културата им и кол-
ко хармоничен е бил жи-
вотът в онези години. Без 
културата тази вселена ще 
бъде скучна. За китайците 
вселената обхваща култури 
от различни места на све-
та, както и от древността, 
настоящето и дори бъдеще-
то. Традиционната култура 
е отговорна и за бъдещето, 
а метавселената привлича 
повече опит от древността, 
защото е създадена от хо-
рата, особено от младите.
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Звездата на Alfa Romeo  
Джоу Гуаню започна сезона 
на Формула 1 с летящ старт

Т

Д

ова личи от приет план, це-
лящ надграждане на нацио-
налната система за общест-
вени услуги спорт и фитнес, 
публикуван преди дни и ци-
тиран от агенция Синхуа.

Китай подобрява националната си 
фитнес инфраструктура през послед-
ните години, демонстрирайки успеха 
на продължаващото развитие на спор-
та. Новият план прогнозира процен-
тът на редовните участия на гражда-
ните във физически упражнения да 
се увеличи до 38,5% през 2025 г. и до 
45% през 2035 г.

„Планът обхваща хора от всички 
възрасти“, обяснява Чен Шиян, про-
фесор от Пекинския спортен универ-
ситет, като добавя, че „развитието на 
спорта ще бъде споделено от всички 
хора, а спортната култура ще влияе 
на все повече области в живота на 
китайското съвременно общество“.

Приключилите миналия месец 
Зимни олимпийски игри 2022 г. в 
Пекин се превърнаха в ключов фак-
тор за насърчаване на хората да участ-
ват в спортните дейности и да се на-
слаждават на спорта, коментира Син-
хуа. Когато Пекин през 2015 г. получи 
правата да бъде домакин на Зимните 
олимпийски и Параолимпийски игри 
през 2022 г., Китай си постави амби-
циозната цел да ангажира 300 мили-
она души в зимните спортове. 

Според Националното статисти-
ческо бюро на Китай (NBS) над 346 

жоу Гуаню, който е на 22 
години, вече втора годи-
на е пилот звезда на Alfa 
Romeo за състезанията във 
Формула 1, започна новия 
сезон с летящ старт. 

След само две състезания в своя 
дебютен сезон във Формула 1, Джоу 
Гуаню вече изглежда като стабилен 
ветеран зад волана на върха на ав-
томобилния спорт, съобщават ки-
тайски медии. След като влезе в де-
сетката на най-добрите в състоялия 
се в Бахрейн тур, Джоу направи още 
едно впечатляващо шофиране в Са-
удитска Арабия, където завърши на 
11-то място. При тези класирания не 
е чудно защо младият китайски пи-
лот на Alfa Romeo гледа с надежда 
към бъдещите състезания, очаквай-
ки още добри класирания.

„Много съм уверен. В стартовата 
надпревара постигнах двете си набе-
лязани цели за сезона, като по този 
начин показах моята упорита рабо-
та в предсезонната подготовка, как-
то и в работата ми в отбора“, каза 
Джоу пред „Чайна дейли“. 

200 дни до 
Азиатските 
параигри

В Ханджоу бяха организира-
ни поредица от тържества, с кои-
то бе отбелязано 200-дневното об-
ратно броене до Четвъртите ази-
атски параигри, които ще се про-
ведат в столицата на провинция 
Джъдзян, съобщи вестник „Чайна 
дейли“. По време на празнично-
то събитие беше представена ин-
телигентна платформа за жесто-
мимичен език за игрите. 

Подготовката за игрите навле-
зе във финалния етап. До момен-
та са завършени строителните ра-
боти на 19 обекта.

Азиатските параигри в Хан-
джоу ще се проведат от 9 до 15 
октомври. Спортистите ще се бо-
рят за 564 златни медала в 22 дис-
циплини.

Към масовите спортове в Китай  
се присъединяват все повече хора 

милиона китайци са участвали в зим-
ни спортове или свързани развлека-
телни дейности до октомври 2021 г.

С бързо нарастващото спортува-
що население в страната публикува-
ният план има за цел да се изгради 
по-добра и по-разширена национал-
на фитнес система. 

Във всяка общност е назначен поне 
един спортен инструктор и любите-
лите на спорта се насърчават да съз-
дадат своите спортни клубове.

„Въвеждането на спортни инструк-
тори в общностите е творчески под-
ход“, смята Уан Сюели, директор на 
Центъра за развитие на спортната ин-
дустрия към университета „Цинхуа“. 
„Това ще активира инструкторите ка-
то група, което ще задоволи нужди-
те на възможно най-много хора“, до-
бави Уан.

За да се насърчи развитието на спо- 

рта на открито, планът насърчава 
местните власти да изграждат спорт-
ни съоръжения на налични простран-
ства като паркове, хълмове и речни 
брегове.

„Планът обръща достатъчно вни-
мание на спортовете на открито, кое-
то ще даде възможност на хората да 
се насладят на природата и да пре-
гърнат здравето“, посочи Лин Сянпен, 
вицепрезидент на спортното училище 
към Пекинския спортен университет.

Използването на новите техно-
логии също е един от акцентите в 
плана. „Иновациите са ключова 
част от популяризирането на спор-
та. Технологии като 5G ще предос-
тавят повече възможности за уп-
ражнения“, обясни Уан Сюели, ди-
ректор на Центъра за развитие на 
спортната индустрия към универси- 
тета „Цинхуа“.

очаква се общата площ за 
използване за спортни цели на 
човек от населението в Китай 
да достигне 2,6 квадратни 
метра през 2025 г. 

„Не можем обаче да си позволим 
да бъдем самодоволни. Започва дъ-
лъг сезон и трябва да продължим да 
правим подобрения, за да караме ко-
лата, така че тя да върви все по-бързо 
и в крайна сметка да можем да има-
ме още по-добри резултати.“
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
София, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

Международната 
изложба на цветя – 
Гуанджоу 2022 
Повече от 60 майстори 
на флоралното 
изкуство от страната 
и чужбина, заедно с 
експерти по кантонски 
бонсай, създадоха 
ароматни и привличащи 
вниманието 
произведения на 
Международната 
изложба на цветя 
– Гуанджоу 2022, 
провинция Гуандун.

акто съобщават 
местните власти, 
Чунцин е спасил 
повече от 700 
древни и ценни 
дървета. Градът 

е приложил серия от мер-
ки от старта на кампания-
та за защита на дърветата 
през 2018 г., сред които тре-
тиране на дупките в дър-
ветата, инсталиране на за-
щитни огради и поставяне 
на подпори на стволовете, 
подобряване на жизнената 
им среда и справяне със за-
плахи като вредители и бо-
лести по дърветата.

Град Чунцин е дом на 
над 25 000 стари и ценни 
дървета, 510 от които са на 
над 500 години. През по-
следните години китайски-
те градове са инициирали 
различни кампании за за-
силване на защитата и 

аправена е пър-
вата копка на но-
вата сграда на 
музея „Сансин-
дуей“. Той е ва-
жна част от из-

граждането на Национал-
ната демонстрационна зо-
на за защитата и използва-
нето на културните релик-
ви Сансиндуей. 

Очаква се новият музей 
да отвори врати за посети-
тели в края на следващата 
година. Той ще бъде с площ 
от над 4 хектара, а застро-
ената му част ще е около 
55 хиляди кв. м. За строи-
телството му ще бъдат ин-
вестирани общо 1,433 млрд. 
юана. В изграждането му 
ще се използват редица ви-
соки технологии, като из-
куствен интелект, сензор-
ни технологии и виртуална 
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Град Чунцин е спасил 
повече от 700 древни и 
ценни дървета

Започна строителството  
на новия музей “Сансиндуей”

Творчески центрове, следващи традициите на 
китайското културно наследство
Малките работилници в Уъншан, провинция Юннан, се 
превръщат вси повече в творчески центрове, където 
работниците произвеждат красиви фигурки, олицетворяващи 
китайската народна култура!

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

подобряване на управле-
нието на древните дърве-
та в цялата страна.

През март 2021 г. мест-
ното правителство на град 
Наннин, администрати-
вен център на провинция 

Гуанси, е успяло да съжи-
ви 406-годишно умиращо 
дърво чрез инсталиране на 
напоителна система около 
него и поливане два пъти 
седмично по време на се-
зонните засушавания.

реалност. Те ще повишат 
функциите на новия музей, 
както и взаимодействието 
с посетителите, ще създа-
дат интелектуална еколо-
гична система, обединя-
ваща реликви, останки и 

изложбени зали. Благода-
рение на нововъведенията 
посетителите ще могат да 
се докоснат и почувстват 
по-дълбоко очарованието 
на културата на древния 
Съчуан.

О

В експлоатация е 
пусната най-високата 
водна централа

фициално е пус-
нат в експло- 
атация послед- 
ният електро-
генератор от  
500 хил. кВат  

на мега водната електроцен-
трала „Лянхъкоу“, построе-
на на 3000 метра надморска 
височина, която е и най-ви-
соката по рода си в Китай.

Централата се намира 
на река Ялун в Тибетска-
та автономна префекту-
ра Ядзян, провинция Съ- 
чуан, и е с обща мощност от  
3 милиона кВат. 

Годишният обем на про- 

изводство на електроенер-
гия се очаква да надхвър-
ли 11 милиарда кВат.

Басейнът на река Ялун 
е една от китайските ба-
зи за чиста енергия. 

Работата на водное-
лектрическата централа 
„Лянхъкоу“ ще помогне за 
облекчаване на небалан-
сираното производство 
на електроенергия в Съ-
чуан и ще насърчи висо-
кокачественото развитие 
на икономическия пояс 
край река Яндзъ и ико-
номическия кръг Чънду 
– Чунцин.  


